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POZDRAV 

 

Milé sestry, milí bratři, milí přátelé, srdečně Vás 

zdravím z našeho žižkovského sboru.  

Přeji Vám ať Vás radost z Kristova vzkříšení provází na 

Vašich cestách a je Vám nadějí. 

Dnešní sbírka byla určena na Diakonii Vážka. Děkujeme 

za Vaši štědrost i za to, že pamatujete na náš sbor. Po 

bohoslužbách jsme na zahradě společně poobědvali, 

byli jsme hosty rodiny Hamrových, děkujeme. 

Program následujícího týdne: 

V pondělí se sejde hospodářská komise. 

V úterý v 18h se sejdou děti. A od 18:30h probíhá 

hudební workshop s Veronikou Pozniak.  

Ve středu se sejde staršovstvo, biblická půlhodinka přes 

internet se tedy tuto středu 17.5. nekoná. 

V sobotu 27. května se uskuteční sborový výlet na 

Žernovku. V pátek 2.6. se přidáváme k Noci kostelů. 

Na sborovou dovolenou si prosím, rezervujte termín od 

středy 27.9. do neděle 1. října. 

Jsem Vám k dispozici pro osobní rozhovory, návštěvu, 

modlitbu, praktickou pomoc, stačí dát vědět mailem 

nebo telefonem.  

Těším se na Vás, Vaše farářka Olga Mrázková 
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ČTENÍ: Izajáš 35,1-8 

Poušť i suchopár se rozveselí, rozjásá se pustina a 
rozkvete kvítím.  2 Bujně rozkvete, radostně bude jásat a 
plesat. Bude jí dána sláva Libanónu, nádhera Karmelu a 
Šáronu. Ty uzří slávu Hospodinovu, nádheru našeho 
Boha.  3 Dodejte síly ochablým rukám, pevnosti kolenům 
klesajícím.  4 Řekněte nerozhodným srdcím: „Buďte 
rozhodní, nebojte se! Hle, váš Bůh přichází s pomstou, 
Bůh, který odplácí, vás přijde spasit.“  5 Tehdy se rozevřou 
oči slepých a otevřou se uši hluchých.  6 Tehdy kulhavý 
poskočí jako jelen a jazyk němého bude plesat. Na poušti 
vytrysknou vody, potoky na pustině.  7 Ze sálající stepi se 
stane jezero a z žíznivé země vodní zřídla. Na nivách 
šakalů bude odpočívat dobytek, tráva tam poroste jako 
rákosí a sítí.  8 Bude tam silnice a cesta a ta se bude 
nazývat cestou svatou. Nebude se po ní ubírat nečistý, 
bude jen pro lid Boží. Kdo půjde po této cestě, nezbloudí, i 
kdyby to byli pošetilci. 
EVANGELIUM: Lukáš 7, 18-23 
18 O tom všem se dověděl Jan od svých učedníků. Zavolal 
si dva z nich  19 a poslal je k Ježíšovi s otázkou: „Jsi ten, 
který má přijít, nebo máme čekat jiného?“  20 Ti muži k 
němu přišli a řekli: „Poslal nás Jan Křtitel a ptá se: Jsi ten, 
který má přijít, nebo máme čekat jiného?“  21 A v tu 
hodinu uzdravil Ježíš mnoho lidí z nemocí, utrpení a z 
moci zlých duchů a mnohým slepým daroval zrak.  22 
Odpověděl jim: „Jděte a zvěstujte Janovi, co jste viděli a 
slyšeli: Slepí vidí, chromí chodí, malomocní jsou 
očišťováni, hluší slyší, mrtví vstávají, chudým se zvěstuje 
evangelium.  23 A blaze tomu, kdo se nade mnou neuráží.“  
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KÁZÁNÍ 

„Jsi ty ten, který má přijít, nebo máme čekat jiného?“ 

Tahle otázka Jana Křitele rezonuje dodnes. Kolikrát už 

se člověk zklamal – v nejrůznějších postavách, od 

kterých se hodně očekávalo. Ale pak se ukázalo, jak 

hodně jsou lidské a někdy bohužel i velmi nelidské. 

Nebo se jen ukázalo, to byla přehnaná očekávání 

vložená do dotyčné postavy. Ale proč mluvit jenom o 

jiných postavách. Kolik let už uplynulo od Ježíšova 

příchodu, a všude kolem je pořád dost a dost utrpení, 

nepořádku, nespravedlnosti a bezpráví. Přišel tedy? 

 

ii. 

Jan na tom mohl být hodně podobně, mohl na to hledět 

s ještě větší bázní a třesením. Vždyť celý život zasvětil 

zvěstování, že máme očekávat. A teď si není tak úplně 

jistý, jestli tohle je to, co máme očekávat. Ta otázka 

musela dotírat na Jana Křtitele už od začátku Ježíšova 

působení: Ježíš převzal jeho pochodeň, ale po čase to 

vypadá, že se zas tak moc neděje. A Jan to teď z vězení 

pozoruje. 

A ta otázka nějak zůstává i po Velikonocích, i po 

slavném Vzkříšení... Pořád, i v tom novozákonním světě, 

jsou tady římští vojáci, kteří se všude roztahují, 

konzumní kultura, která přišla s helénismem, spousta 

lidí, která propadla kde čemu. Spousta utrpení a 

bezpráví. 
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Ano, i tady se najdou vyjímky: přinejmenším jeden 

římský důstojník, který je slušný a dá se s ním 

mluvit. A Ježíš mu uzdravil sluhu. A taky nejméně 

jeden celník, který přestal okrádat lidi, nechal toho a 

teď patří mezi Ježísovy učedníky. A takhle by se dalo 

ješně nějakou chvíli pokračovat. Ale: to je všechno? 

Jako slibovaná všenáprava tohoto světa? 

Jan Křitel zrovna sedí ve vězení, když už mluvím o 

tom bezpráví, a tak se nemůže zvednout a jít se 

zeptat sám. A tak posílá dva učedníky. Jak vidno, 

aspoň v tom vězení může nějak komunikovat s těmi 

svými. 

Pošle je za Ježíšem s otázkou: jsi ten, který měl přijít 

nebo čekáme jiného? Jsi ten, který má přijít – a tohle 

je pak všechno? Když se tak dívám po světě, tak se 

toho zase tak moc nezměnilo. 

A možná, kdyby se mohl ptát dnes, tak by třeba 

položil stejnou otázku: a to je všechno? Jsi ten, 

kterého jsme čekali? A tak jak jsme ho čekali? 

 

iii. 

Ale možná Janovi křivdíme. Možná tu otázku myslel 

jinak. Uprostřed toho všeho, v čem tenkrát žili, při 

pohledu škvírou z vězeňské kobky a ze zpráv od 

svých učedníků, kteří se k němu dostávali kdoví jak – 
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možná sledoval, že se něco přeci jenom děje. Že se 

něco začíná dít. A ta otázka by nemusela být výrazem 

zklamání. Možná, že je to naopak. Jan Křtitel je první, 

koho napadlo, že Ježíš by mohl být ten, koho čekáme. 

Přestože ostatní to zatím moc nevidí. 

Určitě by bylo zajímavé se na to Jana křtitele zeptat – 

jak  myslel tu svou otázku. 

Jenže tuhle možnost nemáme. Je to Jan křtitel, kdo se 

ptá. 

iv. 

A Ježíš je ten, kdo odpovídá. 

Ale ani ta odpověď není tak přímočará, jak by si 

leckterý čtenář přál. Pokud Jan Křtitel tou otázkou 

něco naznačoval, tak Ježíš také odpoví jen náznakem. 

Ti dva si rozumějí. Ti dva komunikují v narážkách. A 

nám nezbývá než se do té jejich komunikace nějak 

„nabourat“. 

Ježíš odpoví Janovým poslům: rozhlédněte se kolem 

sebe, co vidíte. A možná by bylo ještě dobré dodat: co 

vidíte a jak to vidíte. 

- Vybrané šaty a královský přepych? Korunovace, 

módní nebo vojenské přehlídky? – to ne. Na to 

jsou zrovna Janovi učedníci od svého mistra 

vycvičeni, aby se dívali jinak. 
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- Takže vidí spíš to utrpení tam dole. Nemocné, 

zoufalé, beznadějné, trpící... 

- A nebo uprostřed té záplavy utrpení, nemocí 

přece jen vidí Ježíše jako někoho, kdo se 

nezastaví a kdo pomáhá, jak může. I když je 

otázka, kolik toho zmůže... 

 

V. 

A Ježíš je navede, jak se mají dívat. Podívejte se na 

všechny ty slepé, malomocné, hluché, dokonce už 

mrtvé. 

A třeba tam mezi nimi zahlédnete někoho, kdo aspoň 

některé z těch slepých uzdraví, takže vidí. A z těch 

chromých někoho postaví na nohy, takže chodí a 

hluší slyší, takže zaslechnou, co jim říká. A dokonce 

ani mrtví nejsou tak úplně ze hry. 

Ano, jistě. Může se to zdát málo. Blahoslavený, kdo se 

nade mnou nepohoršuje. 

 

vi. 

Pro Jana v té komunikaci mezi ním a Ježíšem, která 

probíhá v náznacích, je to zřetelná narážka na 

proroka Izajáše, na jeho proroctví, ve které se říká: 
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Tehdy se rozevřou oči slepých a otevřou se uši 

hluchých. Tehdy kulhavý poskočí jako jelen a jazyk 

němého bude plesat. (Iz 35, 5-6) 

Prostě to, co se děje, to už je kousek Božího 

království na zemi. 

Janu Křtiteli, který Izajáše dobře zná, možná naskočí 

i jiná slova: 

Zde je můj služebník, můj vyvolený, ... 

Nekřičí a hlas nepozvedá, 

nedává se slyšet na ulici, 

Nalomenou třtinu nedolomí, 

nezhasí doutnající knot. (Iz 42, 1-3) 

 

Prostě: ono to vypadá, že se s tím Božím královstvím 

nic neděje. Ale ono se děje. Jenom se musíte umět 

dívat. 

vii. 

No a jako vždy: co my s tím. Jan Křtitel si tady 

v Lukášově evangeliu řeší svůj problém. Je ve vězení, 

zatím co ti, co se odívají do královských šatů, jsou 

v královských palácích. Na první pohled to vypadá, 

že tím svým kázáním příliš moc nezměnil. 

A přece: 

- hlas volajícího na poušti 
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- a ten, který nekřičí ani hlas nepozvedá, zatímco na 

ulicích se nechávají slyšet jiní... 

Jan tenkrát pochopil, že to, co sám začal, nebylo 

marné a že se něco děje. 

A my se i v té naší době něčím podobáme tomu 

Janovi. 

Nebo aspoň naše otázky se podobají. A kéž bychom 

tak jako tenkrát Jan zaslechli, že něco se děje. 

Přestože na ulicích jsou slyšet jiní a v palácích jsou 

slyšet jiní. A přestože utrpení a nemocí a bezmoci 

zůstává pořád dost. Kéž bychom zaslechli, že ten, 

který třtinu nalomenou nedolomí, i v našem světě, i 

v našem osobním životě, uzdravuje. 

A dělá, co může. 

A blaze tomu, kdo se nad ním nepohorší. 
 

PŘÍMLUVNÁ MODLITBA: 

Pane Ježíši Kriste, 

často nás svírají pochybnosti, 

spolu s Janem napadají otázky: tohle je jako všechno? 

Tohle je Boží království na zemi? 

Kéž bychom zaslechli tvůj tichý hlas, hlas toho, jenž 

nalomenou třtinu nedolomí. 

Naplň nás důvěrou, uzdravuj naše životy.  

V den, kdy slaví všechny matky, se za ně 

přimlouváme, aby vedly své děti moudře, láskyplně, 
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velkoryse. Aby je ve správný čas dovedly pustit, aby 

jim dovolily se osamostnit. Myslíme na všechny, 

které čelí hluboké ztrátě. Posiluj je. 

Myslíme na maminky budoucí, které tato role teprve 

čeká, dej jim moudrost, odvahu. 

Myslíme na všechny ženy, které se z jakéhokoli 

důvodu matkami nestaly a ani nestanou. 

Myslíme na nemocné a umírající, na pozůstalé a 

osamělé. 

Myslíme na místa, kde se válčí, kde umírají nevinní 

lidé. 

Prosíme, obdař náš svět pokojem. 

 

 

POSLÁNÍ: Iz 42,1-4 

Zde je můj služebník, jehož podepírám,  
můj vyvolený, v němž jsem našel zaslíbení. 
Vložil jsem na něho svého ducha, 
aby vyhlásil soud pronárodům. 
Nekřičí a hlas nepozvedá, nedává se slyšet na ulici. 
Nalomenou třtinu nedolomí, nezhasí knot doutnající. 
Soud vyhlásí podle pravdy. 
Neochabne, nezlomí se,  
dokud na zemi soud nevykoná. 
I ostrovy čekají na jeho zákon. 
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POŽEHNÁNÍ: 

Ať Hospodin vám žehná a chrání vás, 
ať Hospodin rozjasní nad vámi svou tvář 
a je vám milostiv. 
Ať Hospodin obrátí k vám svou tvář 
a obdaří vás pokojem. Amen. 
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KONTAKTY 

 

Druhý sbor ČCE v Praze 3 – Žižkově 

Čajkovského 1639/10,  

130 00 Praha 3 

tel: 222 722 753, 739 244 619  

E-mail: zizkov2@evangnet.cz 

Web: https://zizkov2.evangnet.cz 

 

farářka: Olga Mrázková, tel: 608 474 527,  

E-mail: olimrazkova@seznam.cz 

Úřední hodiny: po 17-19; jindy ( po dohodě) 

 

kurátorka: Eva Potměšilová, tel: 604 180 711,  

E-mail: eva.potmesilova@seznam.cz 

 

správa domů: Petr Klas, tel. 603 559 984 

E-mail: domycajkov@seznam.cz 

úřední hodiny: po: 8h-12h, 16h-18h; út, st a pá: 8h-9h; 

čt: 8h-9h, 15h-19h 

 

účetní: Michaela Bartošková  

E-mail: michaela.zizkov2@seznam.cz 

úřední hodiny: po: 16 h-19h 

číslo účtu: 2700073883/2010 
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